
Protokół nr 4/2011 

Z posiedzenia Komisji Rozwoju Gospodarczego i Budżetu 

Rady Miejskiej w Ząbkowicach Śląskich 

Odbytej w dniu 15 marca 2011 roku 

 

Godzina rozpoczęcia obrad: 10.00 

Godzina zakończenia obrad: 12.15 

Miejsce obrad: Sala konferencyjna Urzędu Miejskiego w Ząbkowicach Śląskich 

 

W komisji udział wzięli:  

Bogdan Tkaczyński   Przewodniczący Komisji 

Ryszard Przyszlak   Zastępca Przewodniczącego 

Antoni Dulęba    Sekretarz Komisji 

Zdzisław Burnat    Członek 

Marek Ciapka   Członek - nieobecny uspr. 

Anna Józefowicz    Członek 

Danuta Tkaczonek    Członek 

Jadwiga Dziewa    Członek 

 

Ponadto uczestniczyli: 

Marcin Orzeszek Burmistrz 
 
Piotr Miernik   Zastępca Burmistrza 
 
Jadwiga Mielnik  Inspektor ds. gospodarki nieruchomościami 

Wojciech Jankowski  Kierownik  

 



Przewodniczący Komisji Rozwoju Gospodarczego i budżetu Bogdan Tkaczyński 
powitał wszystkich zebranych na dzisiejszym posiedzeniu i przedstawił 
PORZĄDEK OBRAD: 

 

1. Przyjęcie porządku obrad.  

2. Analiza działalności przedsiębiorstwa Wodociągów i Kanalizacji „Delfin”.  

3. Analiza i informacja na temat środków finansowych przekazanych z budżetu Gminy 

w/w spółce.  

4. Analiza działalności spółki Nieruchomości Ząbkowickie „Powiernik”.  

5. Analiza i opiniowanie projektów uchwał.  

6. Analiza budżetu za rok 2010.  

7. Sprawy różne. 

8. Zakończenie obrad.  

 

 

Ad. 1. Przyjęcie porządku obrad.  

 

Porządek obrad został przyjęty. 

 

Ad. 2. Analiza i opiniowanie projektów uchwał. 

 

Inspektor ds. gospodarki nieruchomościami Jadwiga Mielnik przedstawiła projekt 

uchwały w sprawie wyrażenia zgody na odstąpienie od obowiązku przetargowego 

trybu na zawarcie umowy dzierżawy na okres 10 lat dotyczącej działki nr 88/1 AM  

9 Obręb Sieroszów powierzchni 0,0388 ha stanowiącej własność Gminy Ząbkowice 

Śląskie, położonej w Sieroszowie ( projekt uchwały stanowi załącznik do protokołu). 

 

Przewodniczący Komisji Rozwoju Gospodarczego i budżetu Bogdan Tkaczyński 

poddał pod głosowanie projekt uchwały. Kto jest za przyjęciem projektu uchwały. 

Projekt został przyjęty jednogłośnie. 

 

 



Inspektor ds. gospodarki nieruchomościami Jadwiga Mielnik przedstawiła projekt 

uchwały w sprawie wyrażenia zgody na wyodrębnienie w budżecie Gminy 

Ząbkowice Śląskie środków stanowiących fundusz sołecki w roku budżetowym 2012 

(projekt uchwały stanowi załącznik do protokołu). 

 

Przewodniczący Komisji Rozwoju Gospodarczego i budżetu Bogdan Tkaczyński  

czy jest już prognoza kwoty przyznanej na fundusz sołecki. 

 

Inspektor ds. gospodarki nieruchomościami Jadwiga Mielnik na ten rok jest na 

przyszły nie, ponieważ wylicza się średnią po podjęciu uchwały. 

 

Przewodniczący Komisji Rozwoju Gospodarczego i budżetu Bogdan Tkaczyński  

według przedstawionego projektu uchwały fundusz jest tworzony dobrowolnie 

przez Radę. Czy my te środki będziemy mieli, bo to są w miarę posiadanych 

wolnych środków finansowych. Czy my na koniec roku 2011 będziemy mieli wolne 

środki finansowe.   

 

Inspektor ds. gospodarki nieruchomościami Jadwiga Mielnik to jest uchwała, która 

wyodrębnia na rok 2012 na 2011 już jest podjęty.  

 

Przewodniczący Komisji Rozwoju Gospodarczego i budżetu Bogdan Tkaczyński  

na rok 2011 znam kwotę 200 tysięcy złotych jest w budżecie, natomiast 200 tysięcy 

jeżeli będzie na rok 2012 to jest kwota dla nas niebagatelna, dlatego zadałem pytanie 

o jaka tu kwotę chodzi.    

 

Inspektor ds. gospodarki nieruchomościami Jadwiga Mielnik tak kwota będzie 

porównywalna, ponieważ kwota z 2010 roku jest porównywalna do roku 2009. 

 

Przewodniczący Komisji Rozwoju Gospodarczego i budżetu Bogdan Tkaczyński  

czy będziemy mieć środki finansowe. 

 



Inspektor ds. gospodarki nieruchomościami Jadwiga Mielnik nie odpowiem na to 

pytanie, to pytanie do pani Skarbnik. 

 

Radny Antoni Dulęba panie Przewodniczący chyba pan się zagalopował troszkę po 

to odbyły się wybory po to wybierało się samorządy żeby te samorządy mogły w 

czymś uczestniczyć nie tylko sami Radni, bo my dysponujemy kwota ponad 50 

milionów a te samorządy kwotą 200 tysięcy złotych, może mniejsza, może podobną. 

I w tej chwili my mamy się martwic co będzie w przyszłym roku. 

 

Przewodniczący Komisji Rozwoju Gospodarczego i budżetu Bogdan Tkaczyński 

my jesteśmy Rada a nie Sołectwem i związku z tym mamy dbać o dobro Gminy a 

wiemy, że tych środków jest naprawdę mało. Ja mówię to co mówi uchwała, że 

przyznajemy w miarę posiadania wolnych środków finansowych. Czy my te środki 

wolne będziemy mieli. 

 

Radny Antoni Dulęba jeszcze raz panu przypominam, że te obowiązki spoczywały 

na Urzędzie Miejskim i na tej Radzie czyli co robimy i w jakim sołectwie. W chwili 

obecnej jest ta samorządność, która mówi, że o tym decyduje rada sołecka z sołtysem 

a nie tylko Rada Gminy i pan Burmistrz.    

 

Przewodniczący Komisji Rozwoju Gospodarczego i budżetu Bogdan Tkaczyński 

panie Radny tu jest jakieś nieporozumienie, bo środki przyznaje nie pan sołtys tylko 

Rada a wy nimi dysponujecie, dlatego ja ma pewne obawy i stawiam pytanie co 

będzie jak nie będzie wolnych środków. 

 

Radny Krzysztof Kotowicz według mojej wiedzy uchwala, którą dzisiaj analizujemy 

ma charakter intencjonalny a nawet jeśli byłaby uchwałą deklaratoryjną to nie jest 

obligatoryjną rzeczą dla Burmistrza, który 15 listopada przedstawił projekt budżetu. 

Natomiast bez takiej uchwały pan Burmistrz nie będzie mógł takich środków 

zabezpieczać.       

 



Przewodniczący Komisji Rozwoju Gospodarczego i budżetu Bogdan Tkaczyński  

poddał pod głosowanie projekt uchwały. Kto jest za przyjęciem projektu uchwały. 

Projekt został przyjęty jednogłośnie. 

 

Inspektor ds. gospodarki nieruchomościami Jadwiga Mielnik przedstawiła projekt 

uchwały w sprawie powołania Społecznej Komisji Mieszkaniowej (projekt uchwały 

stanowi załącznik do protokołu). 

 

Przewodniczący Komisji Rozwoju Gospodarczego i budżetu Bogdan Tkaczyński  

poddał pod głosowanie projekt uchwały. Kto jest za przyjęciem projektu uchwały. 

Projekt został przyjęty jednogłośnie. 

 

Kierownik Wydziału Infrastruktury Komunalnej Wojciech Jankowski przedstawił 

projekt uchwały w sprawie zmiany Uchwały Rady Miejskiej w Ząbkowicach Śl. nr 

VIII/58/2007 z dnia 5 lipca 2007 r. w sprawie ustalenia strefy płatnego parkowania, 

ustalenia wysokości stawek opłat za parkowanie pojazdów samochodowych na 

drogach publicznych strefie płatnego parkowania, wprowadzenia opłat 

abonamentowych i zerowej stawki opłaty dla niektórych użytkowników drogi, 

sposobu pobierania tych opłat i określenia wysokości opłaty dodatkowej (projekt 

uchwały stanowi załącznik do protokołu). 

 

Przewodniczący Komisji Rozwoju Gospodarczego i budżetu Bogdan Tkaczyński  

poddał pod głosowanie projekt uchwały. Kto jest za przyjęciem projektu uchwały. 

Projekt został przyjęty jednogłośnie. 

 

Radny Antoni Dulęba mam pytanie czy wcześniej była ta strefa specjalna i ile 

wynosiła.   

 



Prezes TBS Piotr Szymański taki wniosek faktycznie wpłyną do Burmistrza 

Ząbkowic Śląskich o proponowane zmiany ze względu na to, że tutaj nie chodzi o 

podwyżkę tych opłat abonamentowych tylko o deficyt miejsc parkingowych. W tej 

chwili jakbyśmy udali się do rynku, do centrum i do jakiegokolwiek miejsca to około 

70, 80 procent miejsc parkingowych jest zajęta przez opłaty abonamentowe, tu jest 

główna przyczyna tego. Czym to jest spowodowane, właśnie niską opłata 

abonamentową, bo 20 złotych miesięcznie dla każdej osoby fizycznej nie jest niska 

kwota ale roczna 30 złotych to jest kpina. Ona specjalnie obowiązuje dla osób 

zamieszkałych w strefie parkowania i ta osoba mając taką opłatę za 30 złoty rocznie 

może parkować wszędzie. I tutaj nie jest tylko zmiana o kwotę do 50 złotych ale 

również o to, że może parkować tylko w  miejscu, w którym zamieszkuje. Osoba 

mając taki abonament, że jest mieszkańcem strefy płatnego parkowania zamieszkując 

na danej ulicy, jadąc np. na targ na zakupy równie korzysta z tej opłaty 

abonamentowej. Przez to blokujemy ludzi, którzy chcieliby wykupić bilet 

parkingowy bo tych miejsc nie ma. Uważam, że te wniosek jest zasadny, proszę o 

uwzględnienie jego. 

 

Radna Anna Józefowicz straty są nie tylko z tego co powiedział pan Piotr Szymański 

straty są również z tego powodu, że te parkometry są nieczynne, uszkodzone. Więcej 

uwagi trzeba zwrócić na to aby te parkometry były sprawne.  

 

Prezes TBS  Piotr Szymański tutaj nie zgodzę się z panią, ponieważ przynajmniej w 

tej mojej krótkiej działalności nie doświadczyłem tego. Mamy podpisana umowę z 

firmą Cale, przyjeżdża przedstawiciel z Dzierżoniowa, który wedle umowy musi 

naprawić parkometr w ciągu 24 godzin. Jeżeli parkometry nie działają to na tym 

parkingu nie zostaje pobrana opłata za parkowanie. Parkometry są niesprawne 

powyżej -20 stopni, właściciel parkometrów nie gwarantuje nam sprawności tych 

parkometrów. 



Radny Zdzisław Burnat czy mógłby pan powiedzieć ile rocznie sprzedajecie 

abonamentów miesięcznych a ile tych abonamentów rocznych. 

 

Prezes TBS  Piotr Szymański w 2010 roku abonamenty specjalne na kwotę 3 tysiące 

990 złotych, abonamenty ogólnodostępne 33 tysiące złotych.  

 

Radny Zdzisław Burnat myślę, że myśl pana Dulęby była prawidłowa może trzeba 

zrezygnować z tych specjalnych, rocznych biletów z uwagi na to, że nawet 50 złoty 

to jest śmieszna kwota. Przy takiej ilości abonamentów 1000 sztuk w skali roku jeżeli 

zmusimy mieszkańców do wykupu abonamentów tych rocznych to nam podwoi a 

nawet potroi wpływy a o to przede wszystkim chodzi.  

 

Prezes TBS  Piotr Szymański Mozie, że ten wniosek pana Burnata byłby słuszny, 

tylko ktoś kto mieszka w strefie płatnego parkowania nie może być winny i 

poszkodowany. Myślę, że ten bilet specjalny powinien zostać dla tych osób, którzy 

mieszkają w takiej strefie.  

 

Kierownik Wydziału Infrastruktury Komunalnej Wojciech Jankowski chciałbym 

zwrócić uwagę, ponieważ nastąpiło kolejne ograniczenie polegające na tym, że tę 

opłatę specjalną on wnosi i może parkować tam, gdzie mieszka a nie na całej strefie.  

W ten sposób ograniczymy przemieszczanie i korzystanie z tego.     

 

Przewodniczący Komisji Rozwoju Gospodarczego i budżetu Bogdan Tkaczyński  

poddał pod głosowanie projekt uchwały.  Kto  jest  za  przyjęciem  projektu  

uchwały. 3 głosy przeciwne, 0 głosów wstrzymanych. Projekt został przyjęty 

większością głosów za. 



Inspektor ds. aktywizacji gospodarczej Danuta Wyskwarska przedstawiła projekt 
uchwały w sprawie nadania tytułu „Honorowy Obywatel Ząbkowic Śląskich” 
(projekt uchwały stanowi załącznik do protokołu). 

 

Radny Krzysztof Kotowicz ja mam pytanie w stosunku do św. pamięci pana 

Mariana Morawskiego była informowana jego rodzina, ponieważ tak się składa, że 

mam kontakt z córką pana Mariana i była bardzo zaskoczona tą informacją.  

 

Inspektor ds. aktywizacji gospodarczej Danuta Wyskwarska o projekcie uchwały 

nie informowaliśmy rodziny dopiero po uchwaleniu będzie informacja.  

 

Radny Krzysztof Kotowicz córka pan Mariana była mile zaskoczona także ja nie 

wywołuje tutaj żadnego problemu. Ja z innego powodu pytałem być może ktoś z 

rodziny chciałby uczestniczyć w trakcie uchwalania. Byłoby miło jakby ktoś mógłby 

odebrać ten fakt. 

 

Inspektor ds. aktywizacji gospodarczej Danuta Wyskwarska to jest tylko uchwała 
w sprawie nadania tytułu. Natomiast samo wręczenie to jest na uroczystej sesji i 
wtedy zostanie wysłane zaproszenie do kogoś z rodziny.   

 

Przewodniczący Komisji Rozwoju Gospodarczego i budżetu Bogdan Tkaczyński  

poddał pod głosowanie projekt uchwały. Kto jest za przyjęciem projektu uchwały. 

Projekt został przyjęty jednogłośnie. 

 

Inspektor ds. aktywizacji gospodarczej Danuta Wyskwarska przedstawiła projekt 
uchwały w sprawie nadania honorowej odznaki „ Zasłużony dla Ząbkowic 
Śląskich”(projekt uchwały stanowi załącznik do protokołu). 

 



Przewodniczący Komisji Rozwoju Gospodarczego i budżetu Bogdan Tkaczyński  
poddał pod głosowanie projekt uchwały. Kto jest za przyjęciem projektu uchwały. 
Projekt został przyjęty jednogłośnie. 

 

Radny Krzysztof Kotowicz ja mam tylko techniczną prośbę aby te sylwetki 
wszystkich osób umieścić w serwisie internetowym w tej rubryce w zakładce. Proszę 
o to bo nie wszyscy wiedzą kto to jest.   

 

Przewodniczący Komisji Rozwoju Gospodarczego i budżetu Bogdan Tkaczyński  
poddał pod głosowanie projekt uchwały. Kto jest za przyjęciem projektu uchwały. 
Projekt został przyjęty jednogłośnie. 

 

Inspektor ds. aktywizacji gospodarczej Danuta Wyskwarska przedstawiła projekt 
uchwały w sprawie przystąpienia Gminy Ząbkowice Śląskie do Stowarzyszenia 
Gmin Polskich EUROREGIONU GLACENSIS (projekt uchwały stanowi załącznik do 
protokołu). 

 

Przewodniczący Komisji Rozwoju Gospodarczego i budżetu Bogdan Tkaczyński 
nasza Gmina była w tym Stowarzyszeniu, z pewnych względów wycofała się. Ile 
wynosi opłata roczna za udział w tym Stowarzyszeniu. 

 

Inspektor ds. aktywizacji gospodarczej Danuta Wyskwarska za udział w 
Stowarzyszeniu liczona jest opłata 50 groszy od mieszkańca za 2011 rok byłaby to 
kwota około 11 tysięcy 430 złotych.  

 

Radny Krzysztof Kotowicz co skłoniło pana Burmistrza aby wrócić do kwestii 
przynależności Gminy Ząbkowice Śląskie.   

 

Inspektor ds. aktywizacji gospodarczej Danuta Wyskwarska jeżeli chodzi o to co 
skłoniło pana burmistrza to nie odpowiem na to pytanie. To pytanie do pana 
Burmistrza. 

 



Radny Krzysztof Kotowicz czy według pani wiedzy korzystanie z programów 
promowanych przez ten związek wymaga przynależności do tego związku.  

 

Inspektor ds. aktywizacji gospodarczej Danuta Wyskwarska jesteśmy w trefie, 
która obejmuje możliwości aplikowania  ośrodki finansowe z Europejskiego 
Funduszu Współpracy Transgranicznej. Euroregion jest tą instytucja, która zarządza 
funduszem mikro projektów i z tego funduszu swojego czasu staraliśmy się o te 
środki nie udało nam się w poprzedniej kadencji. I z tego powodu wycofaliśmy się z 
tego  Euroregionu. Mają taka możliwość i będąc członkami zarządu włodarze tych 
Gmin mają wpływ na to jakie wnioski są wybierane do dofinansowania. Jeżeli nie ma 
nas w Euroregionie i we władzach Stowarzyszenia wtedy wiemy ja wygląda ocena. 
Nigdy nasze wnioski nie odpadły z przyczyn formalnych tylko po prostu 
uzyskiwały za mało punktów. Mam nadzieję, że to się zmieni. Chęć współpracy jest 
bardzo duża po stronie Czeskiej. Nawet w tym momencie jest propozycja złożenia 
takiego wspólnego wniosku z Gimnazjum nr 2 i to są projekty do tego funduszu 
mikro projektów są trzech rodzajów, projekty indywidualne, które mają najniższą 
ocenę jeżeli nie ma takiego samego projektu po stronie Czeskiej. Ewentualnie 
projekty wspólne czyli realizowane przez dwie jednostki  po stronie Czeskiej i po 
stronie Polskiej i projekty lustrzane czyli taki sam projekt jest realizowany po stronie 
Czeskie i po stronie Polskiej. I taki projekt w tej chwili jest w naszych 
zainteresowaniach i termin składania jest do 31 marca.      

  

Radny Krzysztof Kotowicz czy są zabezpieczone środki w budżecie na ten rok 
przynajmniej w jakieś części proporcjonalnej aby tę składkę zapłacić jeśli taka 
uchwała zapadnie. Ostatnie cztery i pół roku Gmina nie miała przedstawiciela w 
Zarządzie Euroregionu. Nie pamiętam żeby Burmistrz Marcinków był członkiem 
Zarządu. Gmina nigdy nie miała realnego wpływu na decyzję zarządu Euroregionu. 
O ile pamiętam członkiem Zarządu Euroregionu był Starosta Ząbkowicki. Ja 
namawiałem Radę poprzedniej kadencji aby przestać płacić składkę za udział w 
Euroregionie i nic przez to nie mieć przez 5 lat.   

 

Przewodniczący Komisji Rozwoju Gospodarczego i budżetu Bogdan Tkaczyński 
pani Radny nieobecni nie mają racji. 

 

Radny Antoni Dulęba uważam, że nie powinniśmy blokować panu Burmistrzowi  
możliwości współpracy, może widzi to inaczej, może jest po rozmowach, nie jest to 



kwota aż tak znacząca dla budżetu jaki ma gmina a może z tego tytułu będą korzyści 
a jak nie to za rok na pewno pan Burmistrz sam poprosi aby wystąpić. 

 

Radny Zdzisław Burnat ja również uważam, że te lata, gdzie Gmina była członkiem 
Stowarzyszenia płaciła składki, składaliśmy szereg wniosków również nasze 
jednostki organizacyjne składały szereg wniosków. Niestety nigdy te wnioski nie 
zostały na tyle ocenione abyśmy zdobyli jakiekolwiek środki. Byliśmy tylko 
płatnikami tych składek a nie mieliśmy żadnych korzyści. I nie sądzę, że coś się 
zmieni i w dalszym ciągu będziemy tylko płatnikiem.     

 

Radny Marek Ciapka zgadzam się z przedmowcami, to wynika z charakterystyki 
Europejskiej Współpracy Transgranicznej, gdzie pierwsze miejsce w rozpatrywaniu 
jakiegokolwiek wniosku maja właśnie Gminy Transgraniczne czyli przylegają 
bezpośrednio do granicy państwa, my jesteśmy jako Gmina w drugiej kategorii i 
mamy zawsze te punkty preferencyjne ucinane i ciężko jest się dopchać do tych 
projektów.   

 

Radny Krzysztof Kotowicz moja wątpliwość zasadnicza co do ponownego 
wstępowania do Euroregionu Glacensis wynika z porównania efektywności 
obecności naszej Gminy w lokalnej grupie działania „Qwsi”. Tam niezwłocznie po 
przystąpieniu do tego związku nie dość, że mimo zapłacenia składki otrzymaliśmy 
środki z nawiązką. Tutaj mamy kolejny projekt, świetlica w Pawłowicach, która na 
ponad 400 tysięcy złotych ma już pozytywna opinię i uchwałę władz tego 
stowarzyszenia. Myślę, że pan Burmistrz powinien jeszcze znacznie bardziej 
angażować się w ten Związek, który ewidentnie przynosi nam korzyści od dwóch 
lat. Natomiast wstępowanie ponownie do Euroregionu Glacensis uważam za bardzo 
szlachetny pomysł tylko nie wierzę w jego skuteczność.         

 

Przewodniczący Komisji Rozwoju Gospodarczego i budżetu Bogdan Tkaczyński  
poddał pod głosowanie projekt uchwały. Kto jest za przyjęciem projektu uchwały. 3 
głosy przeciwne, 0 głosów wstrzymanych. Projekt został przyjęty większością 
głosów za. 

 

 

 



Kierownik Wydziału Edukacji Maria Pater przedstawiła projekt uchwały w 
sprawie ustalenia opłat za pobyt dziecka w żłobku prowadzonym przez Gminę 
Ząbkowice Śląskie (projekt uchwały stanowi załącznik do protokołu). 

 

Radny Krzysztof Kotowicz już wczoraj podczas posiedzenia Komisji Oświaty ta 
uchwała była przez część radnych analizowana i chciałbym powiedzieć, że ja 
podczytuję moje stanowisko, które wyraziłem podczas posiedzenia Komisji i 
uważam iż racje, które przemawiają za przyjęciem propozycji pana Burmistrza nie są 
pozbawione pewnej motywacji. Wiemy o kontekście problemów budżetu 
szczególnie oświatowych, natomiast nie przekonuje  mnie argument o tym iż należy 
zbilansować Przedszkole nr 1 o kwotę 18 tysięcy złotych, którą uzyska się w skali 
roku. Dzięki tej podwyżce, która dotknie 30 dzieci. Uważam, iż ta grupa 30 dzieci ni 
powinna stać się swego rodzaju miejscem, w którym odbędzie się bilansowani 
budżetu tej placówki i w ogóle oświaty a szczerze budżetu całej gminy. Nie wierzę w 
to, ponieważ klasyczna rodzina czy osoba wychowująca dziecko samotnie, oddaje 
dziecko pod opiekę bez istotnej motywacji ekonomicznej. Ja podtrzymuje swoje 
stanowisko, że opłata może być podniesiona ale ni Ew takiej skali jaka jest w 
uchwale. 

 

Radny Antoni Dulęba wydaje mi się, że powinniśmy porządkować te ustawy 
oświatowe, ponieważ zaniedbania z lat poprzednich są bardzo duże, bo dla mnie jest 
nie do przyjęcia żeby rodzić w przedszkolu 5 godzinnym uznaniowo dał 10 złoty za 
dziecko czesnego albo nie dał wcale, bo on ma takie prawo. Trzeba to 
uporządkować. Czy jest ta kwota prawidłowo obliczona czy też nie to pracują nad 
tym pracownicy.        

 

Radny Zdzisław Burnat 1.16      

 

Burmistrz Marcin Orzeszek nie zgadzam się z panem Radnym Zdzisławem 
Burnatem aby łączyć żłobek z przystąpieniem do Euroregionu. Przystąpienie do 
Euroregionu ma na celu pozyskiwanie środków na projekty miękkie. Czy będzie 
bilans netto, ja mam wątpliwości, bo nie wiem skąd można taką ocenę dzisiaj 
wyciągnąć. pierwsza rzecz my będziemy składać wnioski. Druga rzecz panie 
kierownik odpowie na wszystkie państwa sugestie dotyczące wątpliwości dotyczące 
kwoty o których tutaj mówimy.  



Kierownik Wydziału Edukacji Maria Pater 1. 11         

 

Radna Danuta Tkaczonek przysłuchując się dyskusji dotyczącej pobytu dziecka w 
żłobku ze swojej strony chciałabym zaproponować stawkę 130 złoty opłaty stałej po 
czym przysługującą zniżkę w wysokości 50 procent z chwilą kiedy uczęszcza drugie 
dziecko i zwolnienie z opłaty kiedy trzecie i kolejne dziecko jest w żłobku. 

 

Burmistrz Marcin Orzeszek chciałbym podtrzymać prezentowany przez nas projekt 
uchwały i prosiłbym pana Przewodniczącego o poddanie pod głosowanie 
przedłożonego projektu uchwały.    

 

Radny Krzysztof Kotowicz panie Burmistrzu ja prosiłbym aby podjął pan jeszcze 
refleksje nad tym projektem. Rozumiem wszystko mam prawo, ponieważ byłem 
Burmistrzem i wiem jak jest trudno utrzymać równowagę w budżecie. Myślę, że w 
tym gronie nikt nie ma wątpliwości, że radni nie chcą w tym względzie 
przeszkadzać i ja również. Natomiast jest coś takie jak wrażliwość społeczna, która 
powinna być adresowana do osób, które z racji swojego statusu materialnego takiego 
wsparcia potrzebują. Nie mogę dzisiaj powiedzieć z pełną wiedzą, ponieważ prawo 
mogło się zmienić a moja pamięć nie jest aż tak obszerna czy można w jakiś sposób 
kategoryzować rodziny, które chcą wpisać swoje dzieci do żłobka publicznego. Bo ta 
pomoc, jeżeli mówimy o 13 tysiącach złotych rocznego kosztu dziecka żłobku a 
kwotą 70 złotych razy 12 miesięcy jaką ponoszą rodzice to oczywiście ta różnica jest 
nie do złapania. Chciałbym abyśmy tę wrażliwość społeczna zachowali, którą Gmina 
Ząbkowice śląskie przez ostanie 20 lat wykazywała wobec dzieci żłobkowych. 
Polskie państwo nie prowadzi od kilku lat przynajmniej niezależnie od ekipy, która 
jest u szczytów  polityki prorodzinnej. Jeżeli mówimy, że w Polsce rodzi się zbyt 
mało dzieci jeżeli się kontestuje tzw. becikowe, jeżeli się neguje dzietność w 
rodzinach poprzez system podatkowy zwłaszcza wat obecnie, bądźmy przynajmniej 
o tyle wrażliwi, że wyjdźmy na przeciw tym 30 dzieci i zachowajmy umiar w 
podwyższaniu opłaty. Ja nie mówię żeby jej nie podnosić tylko żeby stopniować to 
podwyższanie. 

 

Kierownik Wydziału Edukacji Maria Pater chciałabym zwrócić uwagę na jeszcze 
jedną rzecz. W okolicznych miastach dosyć dużych nie ma żłobka i np. z Piławy, 
Niemczy, Ziębic, Barda mamy tylko tyle ile mamy stanowisk. W Strzelinie mamy 
żłobek gdzie pobyt dziecka miesięcznie wynosi 165 złotych za jedno dziecko i 135 



złotych za drugie dziecko. Koszty żywienia są porównywalne z naszymi kosztami 
wynoszą 5 złotych za jeden dzień 1.00.40             

 

Przewodniczący Komisji Rozwoju Gospodarczego i budżetu Bogdan Tkaczyński  
poddał pod głosowanie wniosek pani Danuty Tkaczonek. Wniosek nie przeszedł. 
Poddał pod głosowanie wniosek pana Zdzisława Burnata. Wniosek nie przeszedł. 
Poddał pod głosowanie projekt uchwały. Kto jest za przyjęciem projektu uchwały.    
3 głosy przeciw, 1 głos wstrzymany. Projekt został przyjęty większością głosów. 

 

Kierownik Wydziału Edukacji Maria Pater przedstawiła projekt uchwały w 
sprawie przyjęcia Gminnego Programu Przeciwdziałania Przemocy w Rodzinie dla 
Gminy Ząbkowice Śląskie na lata 2011 – 2015 (projekt uchwały stanowi załącznik do 
protokołu). 

 

Radny Krzysztof Kotowicz 57 min 

 

Przewodniczący Komisji Rozwoju Gospodarczego i budżetu Bogdan Tkaczyński  

poddał pod głosowanie projekt uchwały. Kto jest za przyjęciem projektu uchwały. 

Projekt został przyjęty jednogłośnie. 

 

Księgowa Mari Borucka przedstawiła projekt uchwały w sprawie wprowadzenia 
zmian w budżecie miasta i gminy na 2011 rok (projekt uchwały stanowi załącznik do 
protokołu). 

 

Radny Zdzisław Burnat panie Burmistrzu o które działki chodzi przy ulicy 
Przemysłowej bo nie ma załączonej mapki. 

 

Burmistrz Marcin Orzeszek to są trzy działki, które są za firmą „Legrand” przed 
działkami. To duże pole, które składa się z trzech działek i tu jest wyszczególniona 
jedna działka. 

 



Radny Krzysztof Kotowicz nie wiem czy pan Burmistrz wie, że przynajmniej jedna 
z tych działek jeśli nie dwie otrzymały pozytywna opinię Wojewody Dolnośląskiego 
i Marszałka Województwa w sprawie rozszerzenia strefy ekonomicznej bo ta jedna z 
tych działek była brana pod uwagę w ewentualnym rozszerzeniu strefy 
ekonomicznej w Ząbkowicach. 

 

Burmistrz Marcin Orzeszek 21 marca jeśli nic się nie zmieni spotykam się z 
Prezesem Greberem między innymi w tej sprawie więc będziemy szczegóły 
wyjaśniać.    

 

Przewodniczący Komisji Rozwoju Gospodarczego i budżetu Bogdan Tkaczyński  

poddał pod głosowanie projekt uchwały. Kto jest za przyjęciem projektu uchwały. 

Projekt został przyjęty jednogłośnie. 

 

Księgowa Maria Borucka przedstawiła projekt uchwały w sprawie wprowadzenia 
zmian w wieloletniej prognozie finansowej Gminy Ząbkowice Śląskie na lata         
2011 – 2025 (projekt uchwały stanowi załącznik do protokołu). 

 

Przewodniczący Komisji Rozwoju Gospodarczego i budżetu Bogdan Tkaczyński  

poddał pod głosowanie projekt uchwały. Kto jest za przyjęciem projektu uchwały. 

Projekt został przyjęty jednogłośnie. 

 

Referent ds. obsługi Rady Miejskiej i obsługi jednostek pomocniczych Monika 
Gwóźdź przedstawiła projekt uchwały w sprawie przeprowadzenia konsultacji 
społecznych z mieszkańcami zamieszkałymi na terenie Gminy Ząbkowice Śląskie 
(projekt uchwały stanowi załącznik do protokołu). 

 

Przewodniczący Komisji Rozwoju Gospodarczego i budżetu Bogdan Tkaczyński  
przedstawił projekt uchwały w sprawie wydania opinii o przedłożonym projekcie 
uchwały Rady Powiatu Ząbkowickiego w sprawie likwidacji Powiatowego 
Samodzielnego Publicznego Zakładu Opieki Zdrowotnej w Ząbkowicach Śląskich 
(projekt uchwały stanowi załącznik do protokołu). 

 



Przewodniczący Komisji Rozwoju Gospodarczego i budżetu Bogdan Tkaczyński  

poddał pod głosowanie projekt uchwały. Kto jest za przyjęciem projektu uchwały. 

Projekt został przyjęty jednogłośnie. 

 

Ad. 2. Analiza działalności przedsiębiorstwa Wodociągów i Kanalizacji „Delfin”.  

 

Prezes Zarządu Przedsiębiorstwa Wodociągów i Kanalizacji „Delfin” Marcin 

Gwóźdź przedstawił sytuację ekonomiczno-finansową spółki „Delfin” za rok 2010 

(sytuację ekonomiczno-finansową spółki stanowi załącznik do protokołu). 

 

Radny Zdzisław Burnat 00,32  

 

Ad. 4. Analiza działalności spółki Nieruchomości Ząbkowickie „Powiernik”.  

 

Prezes Zarządu Przedsiębiorstwa Wodociągów i Kanalizacji „Delfin” Marcin 
Gwóźdź 

 

Radny Zdzisław Burnat 

 

Prezes Zarządu Nieruchomości Ząbkowickie „Powiernik” Zbigniew Biernacki 
przedstawił analizę działania spółki za 2010 rok (analizę spółki stanowi załącznik do 
protokołu).  

 

Ad. 7. Sprawy różne. 

 

 

 



 

 

 

 

 

Przewodniczący Komisji Rozwoju Gospodarczego i budżetu Bogdan Tkaczyński 
w związku z wyczerpaniem punktów porządku obrad zamykam posiedzenie obrad. 
 
Protokołowała  
Sylwia Mielnik 
 
  

                                                                                      Przewodniczący Komisji 

                                                                                           Bogdan Tkaczyński 

 


